

26

janvyè

Men, manman Jezi ; sè manman l nan ; Mari, madanm Kleyopas ; ak Mari, moun Magdala, te kanpe sou kote kwa Jezi a. Alò, Jezi wè disip li te renmen an, kanpe kote manman an. Li di manman li : madanm, gade ! Men pitit ou ! Li di disip la : Gade ! Men manman ou ! E, depi lè sa a, disip la pran manman an lakay li. Jan 19. 25-27

Pawòl afèksyon an (3)

Sèt pawòl Jezi te di lè l te sou lakwa

Mari te kanpe sou kote kwa kote yo te kloure Jezi a, li te rete la an silans ak anpil lanmou.

Malgre soufrans li yo, Jezi te panse ak li e Li di l : “Madanm, gade ! Men pitit ou”. Apresa li bay Jan li, “disip Li te renmen anpil la” : “Gade ! Men manman ou !” Kilès ki ka ede lòt moun pi byen pase sila ki kite lanmou Senyè a antre nan kè li ? Ala yon lanmou sen, anfas tout rayisman ki te antoure yo !

Twazyèm pawòl sa montre lanmou, fidelite ak tandrès Jezi. Se pawòl sovè a tou. Jezi pral bay lavi li pou sila yo ki kwè, Mari nan yo tou. Sou lakwa, li di twazyèm pawòl sa, avan l antre nan twazè tenèb yo. Menm lyen ki pi sere sou latè, lyen yon pitit ak manman l pral kase.

Lè li te yon nonm san peche, se sèl Jezi ki te ka ofri tèt li bay Bondye tankou yon sakrifis pou l delivre nou anba peche, pou li fè travay lavi etènèl la. Li se sèl sovè a. Pawòl Kris la di manman l ak Jan avan li mouri, montre relasyon ki gen nan mitan yon fanmi, yon pèp tou nèf. Se va yon pèp kote pawòl Kris la va pote gerizon ak delivrans, prezans Sentespri a ak rekonfò pou frè ak sè nan lafwa yo. Se va nan legliz sa Mari va ye (Travay 1. 14), li va jwenn konpasyon, konsolasyon... ak lajwa nan Kris resite a.

(l ap kontinye 2 fevriye)

26 janvier

Près de la croix de Jésus, se tenaient sa mère et la sœur de sa mère, Marie, femme de Clopas, ainsi que Marie de Magdala. Jésus, voyant sa mère, et le disciple qu'il aimait se tenant là, dit à sa mère : Femme, voilà ton fils. Puis il dit au disciple : Voilà ta mère. Et dès cette heure-là, le disciple la prit chez lui. Jean 19. 25-27

La parole d'affection (3)

Les sept paroles de Jésus sur la croix

Marie se tient là près de la croix où est crucifié Jésus, présence silencieuse et aimante.

Malgré ses souffrances, Jésus pense à elle et lui dit : “Femme, voilà ton fils”. Puis il la confie à Jean, “le disciple qu’il aimait” : “Voilà ta mère”. Qui, mieux que celui qui s’est laissé pénétrer par l’amour du Seigneur, peut être en aide à d’autres ? Quelle scène d’amour, en contraste avec la haine environnante !

Cette troisième parole souligne l’amour, la fidélité et la tendresse de Jésus. C’est aussi la parole du Sauveur. Jésus va donner sa vie pour ceux qui croient, Marie en fait partie. Il prononce cette parole, la troisième sur la croix, avant d’entrer dans les trois heures de ténèbres. Même les liens les plus étroits sur la terre, celui d’un fils avec sa mère, vont être interrompus.

Dans son humanité parfaite, Jésus seul pouvait s’offrir en sacrifice à Dieu pour la rémission des péchés, pour accomplir l’œuvre du salut. Il est le seul Sauveur. Les paroles que Christ adresse avant sa mort à sa mère et à son disciple Jean annoncent les liens d’une famille, d’un peuple nouveau. Ce sera un peuple où l’on connaîtra la guérison et la délivrance par la parole du Christ, la présence de son Esprit et le réconfort des frères et sœurs dans la foi. C’est dans l’église naissante dont Marie fera partie (Actes 1. 14) qu’elle trouvera compassion, consolation... et joie dans le Christ ressuscité. *(suite le 2 février)*